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Ve druhém čísle Indexu z minulého kalendářního roku byl otištěn dopis stu
denta elektrotechnické fakulty naší vysoké školy. Poněvadž v tomto dopisu je 
poukazováno na celou řadu závažných skutečností, považujeme za nutné vyjádřit 
se k některým problémům, kterých se pisatel dotýká.

Dopis obsahuje některé nepříjemné pravdy, nepříjemné nejen pro školu, ale 
i pro studenty. Jde v prvé řadě o vzájemný poměr stuisatů a vysoká školy jako 
vzdělávací a výchovné instituce v celé šíři. I když v citovaném dopise použitý 
termín, že jde o vztah "mizerný” nelze dle našeho n nu u zobecňovat, jistě 
u určité části studentů takový vztah může být. Hozhoi-J však vztah studentů 
k vysoké škole a naopak není takový, jaký bychom si jú.li - upřímný, přátelský 
vztah dvou rovnocenných dospělých partnera, kteří jcoi si navzájem vědomi svých 
povinností, ale tento vzájemný poměr 
nekorigují pouze na povinnosti. Dle 
našeho názoru vztah studentů ke ško
le a obráceně by měl být vztahem 
lidským v pravém slova smyslu, vzta
hem mladých lidí, dychtících po 
vzdělání, potřebujících přátelské 
rady a cítících, že toto vše mohou 
od školy očekávat a vztahem školy, 
představované učiteli, zaměstnanci 
a celým prostředím, která veškerou 
svojí činností své mladé svěřence 
vede, vychovává, je jim starším, zku
šeným přítelem, k© které se vždy vra
cí nejen ve vzpomínkách na studentská 
léta, ale i v pozdějším životě jako 
ke své škole. Takový poměr vede 
k tomu, že oba patmeři se každý svým 
dílen podílejí na společné práci.

Pověst školy vytvářejí nejen 
učitelé a zaměstnanci, ale také stu
denti a absolventi. Hrdost na "moji" 
školu je dána jednak výsledky její práce, ale t/ké ^sojí \ Ústní přáct. . Ck 'lvou'i 
jsou hrdi na školu, jestliže tato má vynikající odborné a výchovné Výslenky» Au- 
la je hrda na ty své absolventy, kteří v živo-ě dosáhli vynikající cli výsledků >. 
své odborné, veřejné a výchovné činnosti. Z touto hlecÍLka nelze souhlasit e xiz, 
žb nemáme být na naší vysoké škole na co hrdi a íe tos.u tak je pouze na jiných vy
sokých školách, tylo by možno uvést řadu příkladů, kdy např. absolventi zdejší ško
ly jsou vedoucími odborníky ve velkých závodech (ÓP Škola, Kombinát Vřesová, Slek- 
tromontážní závody Praha a dalších), výzkumných ústavech (SVÚSS Běchovice, Výzkum
ný ústav dopravních strojů, ČSAV a pod.), ministerstvách a ústředních úřadech,jsou 
mezi nimi učitělé vysokých škol (i v kategorii docentů a profesorů) a vědečtí pra
covníci; absolventi zdejší školy jsou dnes uznávanými olborní^ nejen, u nás, ale 
i v zahraničí na základě svých prací a působení v rolích expertů, mezi našimi ab
solventy jsou laureáti státních cen atd. To vše je bilance u tak mladí vysoké "ko
ly jako je VŠSE (které bude letos v říjnu devatenáct let) velmi slušná. Také vlast
ní odborné výsledky vysoké školy a jejích pracovníků (publikace, věd.konference, 
účast na řešení problémů v našem průmyslu) a veřejná činnost pracovníků školy jsou 
takové, že není nutno se za naši vysokou, školu stydět.

Všichni ti absolventi, o kterých je výše řeč, se rádi vrací na svoji vysokou 
školu a hrdě se k ní hlásí. K tomu je ovšem nutno najít svůj vnitřní vztah ke ško
le jako k instituci, která je moje vlastní. Tento vztah však bohužel v současné 
době chybí značné části studentů a najdou se i někteří zaměstnanci s podobným po
měrem. To je dle našeho mínění vlastní příčina vzniku názoru, že škola je "stroj 
na dělání inženýrů". Máme-li soudit sami podle sebe, vždy jsme se zajímali ve 
svých studentských letech o tó, kdo nám přednáší, co má dotyčný přednášející za 
sebou a své představy jsme si upravovali vlastním stykem s ním (o tento styk jame 
ale také sami usilovali). Po pravdě je nutno říci, že u valné části studentů dnes 
pociťujeme spíše pasivní poměr k tomu, co se na škole děje a snahu s minimální 



námahou absolvovat vysokou školu se stala krédem části (a bohužel ne malé) dneš
ních studentů«

Je pravdou, že učitelé velmi málo vědí o studentech, o jejich problémech, 
je však stejnou pravdou, že studenti toho ví o svých učitelích v mnoha, případech 
ještě méně a žádnou velkou snahu o sblížení nejeví« Chtěli bychom říci, že nelze 
čekat od školy stálé hledání cest, jak se ke studentům dostat, nebol zájem musí 
být oboustranný« Jedině tak lze dosáhnout optimálního vzájemného vztahu a vytvo
řit prostředí pro dobrou práci. Prosíme, aby naše vyjádření bylo považováno za 
malý příspěvek k vytvoření takového vztahu a domníváme se, že další vyjasňování 
názorů bj tomu jen prospělo«

Docolng« M.čapek,CSc.- Prof.Ing.S.Kubík,CSc.-prorektoři VoFS

STUDENTI a jejich organizace
Na posledním plenárním zasedání ÚV ČSM v únoru t.r, hovořil předseda Svazu 

Miroslav Zavadil mimo jiného i o tom, že není správné, aby se ČSM naprosto a bez 
výhrad ztotožňoval s politikou strany, ale že jako mluvčí mládeže by měl ustupo
vat jako samostatná organizace, a také o tom, že jo nutno uvažovat diferenciaci 
v řízení tak, aby se vyhovělo zájmům všech sociálních skupin mládeže a nsbuds-li 
vyhnutí, přistoupit třeba i k federalizaci Svazu« Dalo by se k tomu podotknout, že za 
podobné názory by byl ještě před rokem patrně vyloučen z ČSM, tak jako byl vyloučen 
student ČVUT Jiří Müller, ale to by byla přílišná jízlivost. Jednak byl Jiří Müller 
těsně po tomto zasedání rehabilitován, jednak ss zmoudření nemá nikomu vytýkat, ole 
naopak je třeba ho s uspokojením uvítat« Co však předcházelo změnám v názorech sou
druha Zavadila a dalších pracovníků Svazu? Svoji kladnou úlohu jistě sehrálo de
mokratické ovzduší v našem politickém životě po lednovém plénu ÚV KSČ. Troufám si 
však tvrdit, že nejsilnějším impulsem pro přiznání si kritického stavu Svazu i v je
ho nejvyšších orgánech byla a je politická, aktivita pražských vysokoškoláků, kteří 
svoji nespokojenost se současným stavem ČSM navrhují řešit dokonce tím nejradikál
nějším způsobem, t.j. organizačním odtržením a vytvořením vlastní nové organizace« 
Hlavní příčinou jistě nebyl jen Strahov, to byla spíš ta poslední kapka., kterou po
hár přetekl. Organizace, která se v kritické situaci nedovede radikálně postavit 
za zájmy svých členů, zcela logicky ztrácí jejich důvěru (pokud už ji ovsem neztra
tila dříve). Je možné, že existující paragrafy studenti tehdy v říjnu na své straně 
neměli (ačkoliv vs zprávě vládní komise se mimo jiné praví» nebyla prokázána 
trestná odpovědnost ani jednotlivých demonstrujících studentů, ani zakročujících 
příslušníků VB..."), rozhodně však měli na své straně právo morální a měla to být 
jejich organizace, která by s® v zájmu alespoň tohoto morálního práva před veřejnos
ti angažovala. Ale vedení jejich organizace (t.j. předsednictvo ÚV ČSM) se takřka 
po čtvrtroce vyjádří před veřejností, že se zákrokem proti studentům zcela souhlasí, 
stojně jako se zákazem vycházení bulletinu vysokoškolského obvodního výboru, jenž 
chtěl studenty informovat o problémech kolem řešení Strahova. Na druhé straně vyso- 
koškolský obvodní výbor a fakultní výbory téže organizace vedou statečný boj za 
satisfakci studentstva,,; a j© to boj, v němž se jeho účastníci za své názory podepi
sují plným jménem, jak jsem se sám osobně přesvědčil, což ještě loni na podzim prá- 
vam vzbuzovalo úctu. Je možné, že ve svém rozhořčení byli občas subjektivní, ale 
dvě věci určitě všichni tihle mluvčí studentů dokázali» jednak že studenti mají mezi 
saoou dostatek schopných organizátorů, aby si mohli "vládnout" sami, jednak že obavy 
z apolitičnosti eventuální studentské organizace jsou zcela bezpředmětné.

Názory pražských vysokoškoláků vykrystalizovaly na lednovém aktivu vysokoškol
ského obvodního výboru (VOV) v rozhodnutí uspořádat mezi studenty referendum o tom, 
jakou organizaci chtějí mít. Je to zcela přirozený a demokratický způsob, jak zjis
tit názor co nejširší studentské veřejnosti, i když odporuje stanovám, jak připomíná 
předsednictvo ÚV ČSM ve svém "Stanovisku". Příměry najsou argumenty, ale např.vyhlá- 
šení samostatnosti naší republiky zcela jistě odporovalo "stanovám" Rakouška-Uherskaj 
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chci tis říci jen to, že fcrsiálně-právní důvody by neušly bránit toau, aby studen
ti dostali svoji šanci. Jakékoliv změny, ktoré vnesou mezi lid studentský chuí & zá- 
jea nebýt stranou, by sely dostat i podporu rozhodujících "vyšších" aist. tyla by 
nesmírná škoda za cenu zachování jednotné nálepky zaplatit iniciativou vysokoškoláků, 
tyslín, že poměry v tomto státě už dostatečně vyzrály, než aby ještě dále přežíval 
slovní fetišismus spočívající v přesvědčení, že ideovou jednotu je možno zabezpečit 
jen také jednotnou organizací.

Události se v posledních týdnech daly do rychlého pohybu. Zatímco zmíněné 
Stanovisko ÚV ČSM ještě vyjadřovalo značný názorový konzevvativizaua & působilo 
dosti sebejistým dojmem, již narychlo svolaná Vysokoškolská rsda za několik týdnů 
poté se rozhodla vypracovat návrhy nového programu i organizační struktury student
ského hnutí, které hodlá letos na jaře předložit k diskusi široké studentské ve
řejnosti. A konečně poslední zasedání piána Ú? ČSM, jež se konalo v druhá polovině 
února, přináší takové progresivní závěry, jako že dosavadní způsob přímého vedení 
ČSM stranou neodpovídá leninským norcáa a außi být nahrazen skutečnou samostatnos
tí Svazu, nebo, jak se praví v posledním bodu usnesení tohoto pléna, "ÚV Č3M nepo
kládá strahovské události za vyřešené a ukončené a považuj® za potřebné s® jimi 
znovu zabývat...". Zdá se, že letošní js.ro bude pro další osud mládežnické orga
nizace rozhodující. Plzeňští studenti by se měli vytrhnout ze svého letargického 
polospánku, do něhož definitivně upadli po neúspěšném Majálesu 1966, a měli by 
říci jasné slovo k budoucnosti své organizace. Žít na periferii nemusí být ještě 
ostuda, pokud se ovšem nejedná o periferii duchovní.

František Motlík

Už jen živelná pohroma nebo,nový vpád Hunů 
do Cech ty mohly zabránit tomu, aby se 
technici konečne dočkali svého studentské
ho klubu. Nebot už existuje jdi o statut, 
rada klubu, Dominik přislíbil dát k dispo

zici dvě místnůstky ve sklepení svého domu (které po patřičných 
úpravách mohou představovat docela příjemné prostředí), a konečně, 
což je hlavní, existuje i název - ”ES Klub". Je důležité dobře si 
toto jméno zapamatovat, abyste ve změti neonů, jež je tak typická 
pro onu čtvrt, bezpečně našli svůj cíl. Skupina lidí, která stojí 
u kolébky klubu, si od něho slibuje mnoho. Ze dokáže to, co nedo
kázal zatím Klub LF - sdružit kolem sebe lidi, kterým o něoo jde, 
kteří mají o něoo zájem, myslí jim to a také sem tam něco dovedou; 
kteří se nevyhýbají pití piva jakož i jiných inspirujících kapalin 
ale nezůstávají jen u toho. Klub by měl být 
elitním'pro středím v tom nejlepším slo
va smyslu. Mohou zde najít přístřeší de
batní kroužky i vyznavači dobré reprodu
kované hudby'; mohou se zde zčista jasna 
objevovat význačné osobnosti, které ne
odolají pozvání na dvě deci nebo tři 
láhve a při té příležitosti se od nich 
přítomní mohou leccos dozvědět, možností 
je zkrátka netušené a není je ani možno 
všechny vypočítávat, nebot papíru kvapem 
ubývá. Koho baví vymýšlet ještě další 
nebo přiložit ruku k dílu, bude radou klu
bu ve složení ing.Kára^Vysokoškolská rada) 
Josef Nový (SV), František Vandrák (S IV), 
Václav Urban (E III) a Karel Faktor (EV) 
srdečně vítán. Též redakce Indexu hodlá 
s novým klubem úzce spolupracovat, takže 
své náměty a přání můsete posílat i nám.



Rozruch kolem strahovských udalostí pomalu utichá, škody byly napraveny, 
studenti uklidněnio Jen u orgánů vyšších a nejvyšších ten ruch jaksi neutichá. 
Odpovědná místa se snaží preventivně vyzvědět, zda studenty něco nesužuje a kde 
je bota tlačí. Otázky se týkají hlavně ubytování a stravování lidu studentského. 
A tak z ministerstva přišel dopis na jednotlivé fakulty, co že říkají bydlení 
a stravě. Nevím, jak se do odpovědi mohli zamíchat i tak zvaní řadoví studenti - 
na Ir to davem neproběhlo, ale dejme tomu, že funkcionáři mají stejné žaludky 
jako ostatní. A tak v jednom městě s jednou menzou a kolejí sedlo čtvero odpověd
ně vyhlížejících lidí a odpovědělo, jak se na slušné lidi sluší. Tři byli se 
vším spokojeni, čtvrtý ne. Sám proti všem. Sám - to byla elektrotechnická fakul
ta. Byla proto svolána rada ze zodpovědných činitelů a zúčastnili jsme se i my. 
Za INDEX a za stravovací komisi. A zápis nyní přinášíme.
První dostali slovo stěžovatelé»
“Naše nespokojenost byla vedena dobrým únyslem. Doufali jsme, že za této situace 
by mohla přijít všestranná pomoc od ministerstva. Naše zpráva vyšla z pléna. Je 
tedy obrazem všeobecného smýšlení. Hlavní body jsou» špatná kvalita jídla, malé 
množství, málo zeleniny a ovoce, velké přetížení menzy. (A nyní zajímavý postřeh) 
Vyšli jsme z toho, že příjem peněz se během studia nemění. 241etý student má zce
la pochopitelně vyšší nároky? nežli osmnáctiletý. Jeho životní úroveň se relativ
ně proti zaměstnaným lidem snižuje. Snaží se tyto úbytě vyrovnávat z peněz urče
ných na tak zvané "přilepšení". Student je proto odkázán pouze na menzovní stravu". 
A pan ředitel Kudrlei
"Ano. a ta je nedostatečná. Stalo se, že student při vojenské přípravě omdlel. Při 
zjištování příčiny se zjistilo, že z hladu." 
A doc. Vaniček»
”Je však od počátku známo, že menzovní strava nemůže krýt kalorickou spotřebu na 
celý den. To náš hygienický ústav již před časem vypočetl. Člověk má jíst 5krát 
donně. Na to nejsou finanční prostředky. Můžeme podat návrhy, ale ...." 
ŘodoKudrle:
"A my množství stravy také zvýšit nemůžeme. Nemáme na to. Na ministerstvu školství 
je v jednání návrh, že se bude na jídlo platit plná suma 6,15 Kčs, ale to jen pro
to, aby se vyloučilo stravování "cizích" lidí, které je hlavně v Praze v hojné míře 
prováděno. Jinak se nezmění nic, protože student dostane své peníze nazpět ve for
mě stipendia." 
Doc.Vaníček»
"Chceme zavést tři automaty - v každém jiná studená snídaně. Je to ale hudba budouc
nosti."
Doo.Haberman»
"V USA, které jsem nedávno navštívil, je možno zakoupit 40 druhů snídaní v automatech. 
Řed.Kudrlet
"Je naprosto nedostačující sortiment zboží. Jen vezměte studené večeře. Skutečná 
hodnota js 5 Kčs. Vypíšu soutěž, kdo za ty peníze koupí víc jak 10 druhů večeří. 
Je možné zlepšit technické vybavení, ale dodávku zboží ne. Je monopol. Jen co dosta
víme, přejdeme porculánovétau prostírání. Bude to lepčí po estetické stránce." 
3.Roubal»
"Chyba je také na studentech. Studené večeře se podle původní myšlenky měly střídat 
s teplyrai. A ne si je brát soustavně."

A pak následovaly další stížnosti a připomínky, dohodli jsme se, že na začátku 
března se otevře zkušebně ještě jedno okénko, kde se budou prodávat celé bloky po 
čtrnácti dnech, prošlo se staveniště, které má být zanedlouho přeměněno v slušivou 
jídelnu, mluvilo se o tom, že v USA jsou menzy,kam nechodí ani profesoři,protože na 
to ncmjí« Jen pro žáky z lepších rodin. Dalo by se toho udělat spoustu, ale nejsou 
peníze. Tak pro naše uši vyznělo resumé.

A tak - bul je padělat ve sklepení, nebo najmout půvabný personál, který dá 
zapomenout na ty různé chyby a klady, které si odnášíme v talířích.

Holubům a srnčímu na smetaně zdar!

Jonáš, Kindl
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Keni pravdou, se nebude, nýbrž pravdou je, že bude, 'tentokrát však v jíně podobě» 

Po tomto krátkém a pro IKĽEX tolik typickém úvodu bychom se pokusili pře
jít k samému jádru věci:

Metodou tří kyvů byla pro Majáles stanovena data 4. a 5. května 1963»Přípravou 
Majálesu se zabýva Clíš jehož náčelníkem je známý re— cesista —cidivista++) 
Pavel černý, údajné tajemník MěV ČSM. Jeho zástupcem pro věci méně důležité 
(kontakt s VB) je Jirí Indra s minulostí ne o mnoho světlejší než sám náčelník»

Propagací Majálesu byla pověřena redakce naší revue (včetně propedela 
Karpíška), jejíž složení dává záruku dostatečné skandality celého podniku a plného 
využití zástupce náčelníka Cjá»

Pořadatelskou službi do svých rukou pevně uchopí Vladimír Sochor (FS), 
který se svými ostrými hochy z jednohc ze zločineckých syndikátů plzeňského pod
světí dokáže jistě navodit nezapomenutelnou atmosféru»

Vedoucí štábů na jednotlivých fakultách*

Václav Urban ÍE
Jan Kuchař FS
Pavel Strejc PF
Petr Řehoušek LF

Již pouhá křestní jména těchto individuí dávají tušit cosi zlověstného»(Jejich 
kádrové materiály jsou k nahlédnutí na VB.)

0 technické záležitosti se bude starat Karel Faktor (ES) a jeho bíbr 
(tamtéž)»

Bienále osobností - Ing» Jaroslav Kára (zatím ještě ŠKODA)• Komentáře netřeba.

Největší potíž je se sekcí pro volbu krále Majálesu.
Několik aspirantů na tuto nevděčnou funkci odmítlo, jeden dokonce a tím, že naše 
národní hospodářství není tak silné, aby uneslo ještě krále. Tento problém však 
bude v dohledné době jistě vyřešen.

Najbližší schůzka CMČ bude podle všech příznaků 11»3»(pondělí) v 15,00 na MeV ČSM 
v Riegrově ulici. Jakákoliv iniciativa je vítána»

Letošní Majáles bude rozdělen nejméně na dvě poloviny a to následovně: 

4»5» sobota (pravděpodobná předpověá.)

15,00 amfiteátr na Lochotíně 
koncert studentských hudeb

□
16,00 vystoupení profesionálního souboru

(Rokoko, skupina Pavla Nováka....)

20,00 velký sál Pekla

□
taneční mumraj, jehož konečná podoba 
není dosud zcela vyhraněna 
(hudba - The RANGERS za řízení J. Koloucha.

& AKADEMIK za řízení MUDr»I.Slabého)

I I Sami jste se jistě dovtípili, že tento program bude
hlavně pro širokou veřejnost, ale vysokoškoláci 
budou na něj mít vstup zdarma. Od obvyklého průvodu 
by se letos upustilo.

Centrální majálesový štáb 

nehodící se škrtněte



Sobotní program budo sloužit hlavne k získaní prostředků na krytí "vlastního” 
Majálesu, který bude letos pořádán pouze vysokoškoláky a který by měl propuknout 
druhého dne odpoledne, pravděpodobně v prostorách plzenského výstaviště.

Předpokládaný program: bienále osobností
volbě krále 
kuličkiáda 
zápas v bahně 
soutěž v jídle 
běh na chůdách 
střelecká soutěž prakem 
zírání skrčmo 

a ještě mnoho dalšího, případně cokoliv jiného z oblasti recese a destruktivního 
humoru.

Vše záleží na soukromá i kolektivní iniciativě všech, které dokážou napad
nout věci, které normální lidi nikdy napadnout nemohou.

Aby ee nemařil drahocenný čas, již nyní zahrňte kteréhokoliv z výše jmenovaných 
členů Ciß vším co vás napadne, kromě muže za rohem.

0 pohnutá® vývoji dalších událostí vás budeme informovat 't dalším čísle 
INDEXu a následující číslo bysts měli dostat do rukou již v podobě Majálesových 
novin (pochopitelně v lepším a bohatším proveuarií než v předešlých letech) na 
formátu mapy republiky v měř. 1:2.
Všechno, co jste si nyní přečetli není nějaký definitivní program, ale pouze první 
aproximace» Záleží ny»i na každém dobře pracujícím mozku, aby se v této záležitos
ti angažoval, nebol přijde-li každý se svou troškou do mlýna, je celý národ, 
z kvádru........ ...

MAJÁLES ´68
přijímá naše pooočka v Domi- 
nikónské ulici přihlášky na 
zájezdy "Azurového programu" 
sdělil nám v rozhovoru vedou
cí CKM v Plzni Ing. Petr Jenes.

0 těchto "Azurových Zájezdech” jsta již jistě slyšeli.Je to první soustavný program 
z/jezdů za studentstké ceny.Ke slevě v ceně zájezdu opravňuje tav."Azurový průkaz", 
ktjrý obaržíte v CKM,a který není ničím jiným,než potvrzením o studiu.

Malý příkladtZájezd do bulharského tíalčiku (dvojlůžkové chaty,pětidenní 
i-obyt, ja-hia c^ata letadlem,druhá vlakem,bez kapesného)přijde na 55o,-8.ž 650,-Kčs. 
Ťi-,kt«ri nenají zájem o předem připraný program hromadných zájezdů,mohou od konce 

do září použít "Azurových vagonů" nebo "Azurových letadel" pouze na místo 
(Mos?vč,Varna,Burgas,Kanfanar),pak podle lioosti soukromě putovat a stejných prost
ředků využít pro zpáteční cestu.

CKM může po technické stránce zajistit i bezdevizové výměny studentů, in- 
dividuúlní pí uí j ’ «uhr- ničí a mnoho dalších služeb.Podrobné informace o všech mož- 
nostocn "Azurového programu" dostanete přímo v kanceláři CKM.
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Stačí dosavadní možnosti chirurgie na tak složitou operaci, jako je transplantace 

lidského srdce?

Může žít někdo s cizím srdcem? - A jak dlouho? - Bude mezi muži poptávka po dívčích 

srdcích a budou ženám vyhovovat srdce mužů? - Proč právě Kapské Město? - Kdo je 

pětačtyřicetiletý doktor bez kariéry? ~ Burza života a smrti?DARUJTE SVOU ČERVENOU PUMPIČKU
Jsme na bílé nemocniční chodbě« Zde hledáme odpověď na zajímavé neznámé........  

Máme štěstí« Můžeme si pohovořit s docentem MUDr. Jesefem Špinkou, přednostou 
druhé chirurgické kliniky lékařské fakulty, umístěné v nemocnici oborového podniku 
ŠKODA v Plzni.
"Transplantace srdce, to je další krůček ve vývoji chirurgie. A pokrok, hlodání no
vého, to přece není výsadou jen chirurgie, ale i projevem veškerého snažení lidstva"«

Než se začnem® vyptávat dál, chceme prozradit svůj zcela laický názor na 
chirurgy a chirurgii. Jeslím® si totiž, že chirurgie je více než věda« že je to 
umění« Dobrý chirurg vedle množství znalostí potřebuje jemné ruce, vynikající 
zručnost a silné nervy« To všechno musí haraonovat« Kdyby jen jediná věc chyběla, 
nemohl by se už chirurg sklonit nad operačním stolem« Takový osud prý čeká na 
světového chirurga číslo jedna, Chrise Barnarda«.. Přestože je mu teprve pětačty
řicet let, nemá před sebou dlouhou perspektivu« Trpí revmatismem rukou a nejpozději 
do pěti let už asi nebude schopen operovat«

To, že prvá transplantace srdce člověka se uskutečnila práva v Kapském Městě, 
docenta špinku ani nepřekvapilo. I v anglickém odborném tisku sa objevovaly dokur^n- 
ty o skvělém vybavení nemocnice Groote Schuur, kde pracuje team profesora Barnerdn. 
I když pacient s dívčím srdce® - Louis Waskhansky - po 18 dnech zemřel, přece jen 
to byl prvý list do nových dějin lékařská vědy. Zapíší se do nekteré ze stránek 
i českoslovenští chirurgevé?
"Prvními by snad mohli být u nás chirurgové v Brně Si Bratislavě, nebo v Praze- 
Krči v Ústavu klinické a experimentální chirurgie« Brněnští mají skvělou tradici 
započatou profesorem Navrátilem, který nyní působí na vídeňské fakultě. Zkušenosti 
mohou dodat i hradečtí chirurgové, kde již asi před 15 lety začínal první u nás 
s operacemi na lidském těle profesor Bedrna.

Ale i v Plzni s® mohou pochlubit s některými potěšujícími výsledky: v oblasti 
experimentální chirurgie a v transplantaci cév. Tohle vše bylo wžné provést i pro
to, že škodovka se neustále stará o moderní vybavení své nemocnice. Některé drahé 
a cenné přístroje zakoupila na brněnských veletrzích."

"Hlavní zásadou Je souhlas pacienta s každou operací. Někdy však pacient je 
například po úraze v hlubokém traumatickém .šoku - lékař může získat souhl»3 od pří
buzných a nebo dokonce rozhodnout sám podle svého nejlepšího přesvědčení. Poslední 
novinkou je pak "burza* orgánů lidského těla pro naléhavé případy transplantace, 
vytvořená sdružením sedmi nemocnic v Los Andelas.

Jak je tedy vidět, náboženské předsudky působí méně než ve středověku, a tc 
i v USA, zemi zakořeněného katolicismu« Na naší Zemi se najde už málokdo, kdo by 
si chtěl vzít srdce či jiný orgán svého těla na "onen svět"«

Řada otázek zůstala nezodpovězena« Hledat na ně odpověů by bylo předčasné 
i bezvýsledné. Mnoho zůstalo nedořešeno. Zatím. V chirurgii se přec® neď. s urči
tostí tvrdit co j® a co není úspěch, co se dnes nepodaří, podaří s® s určitostí 
zítra, pozítří ......

Připravili: Václav Hynčík, Jan Babický 
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Booby vybuchly v Taaper® a v Grenoblů - Pod kotel přiložil i plzeňský vysoko

školák - Jednou na ledě a po druhé u rádia a v posteli 

SOVĚTI na
Konečně se to podařilo! Naši hokejisté opět po letech porazili ve významných 

Mezinárodních soutěžích Sovětský svaz. Junioři po vítězství 4 : 3 se na Nový 

rok stali v Tampere mistry Evropy a "A-team" po vítězství 5 : 4 v Grenoblů 

získal stříbrné olympijské medaile.

0 finský úspěch se zasloužil i plzeňský vysokoškolák, devatenáctiletý 

Marek Sýkora. Svou postavou - měří 186 cm - připomíná Vaška Nedomanského, který 

je také jeho vzorem. Na mou otázku: "Chtěli jste ve Finsku vyhrát?", mi odpově

děl: "Původně jsme mysleli, že jde jon o obyčejný mezinárodni zájezd. A ani bě

hen turnaje nás nikdo nezatěžoval věcmi kolem mistrovství. A tak jsme hráli klidně 

a s chutí, bez pocitů tíživé odpovědnosti státní representace...?

Zápas v Grenoblů sledoval Marek prostřednictvím rádia ve fakultní nemocnici, 

kde zrovna ležel se zraněním po jednom z ligových zápasů. 0 utkání mi řekl: 

"Rozhodli to brankáři, Ale zatím jsme na zlatou přece jenom ještě neměli. Strach 

a respekt se tel určitě přesunul do tábora Sovětů. Toho bychom měli za rok 

v Praze využít."

Marek Sýkora «yní počítá s přestupem. Ovšem nikoliv sportovním. Dosud byl 

posluchačem strojní fakulty VŠEE, ale od října by chtěl studivat tělesnou výchovu 

na pedagogické fakultě. A tak se s ním i na stránkách INDEXu určitě ještě setkám®.

Jan Babický

Původně jsme se domnívali, že již v příš
tím čísle Indexu budeme moci čtenáře in
formovat o dalším vývoji Majálesu» Mezi
tím však dostály události takový spád, 
že dokonce tak můžeme učinit již v čísle 
tomto. Z plánů vypadlo amfiteátrům na

výstavišti, nebol pořadatelé se obávali, že by ho pak již nestačili 
dát do patričného lesku pro Ex »68. Byl tedy zvolen pro sobotní od
poledne Lochotín, nebol ten je z kvádrů, program podle původního 
záměru, t.zn. vystoupení nějakého profesionálního souboru s cílem 
utržit nějakou tu korunu na pracujících (studenti vstup zdarma na 
Majáles-emblém). Nedělní program v uzavřené studentské společnos
ti má být na Radyni, kam se aamozřejmě nedočkavci mohou klidně 
odebrat už v sobotu večer. K původně navrženému programu, jenž je 
otištěn na jiném místě, vymyslel Majáles - štáb zatím ještě Hyde Park, 
výstavu Kantorkových vtipů na okolostojíeích^borovicích, lahvové 
sestřely a praky jádu. Není ovšem vyloučeno, že ještě časem na ně
co dalšího přijde, při jeho složení bychom se tomu ani příliš ne- 
divilio 0 tom budeme referovat v příštím čísle.

red.
-9-
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V poslední době se v naší redakci hromadí dopisy od čtenářů. Jejich

obsah je vesměs podobný. Pisatelé mají chul stát se dopisovateli, nebo dokonce

redaktory IHIEXu, ale neví, jestli se na to hodí. Redakce si tento příliv vy

světluje značnou popularitou, a to od té doby, co některé práce redaktorů byly 

uveřejněny v západočeském krajském deníku. Jsme rádi, že nám píšete,: a preto 
dnes uveřejňujeme pro Vás, kteří jste nám napsali (ale i pro Vás, kteří máte

podobné sušienky, ale ještě jste je nepřenesli na papír) 

vyplnění okamžitě uvidíte co a jak.
testcdotazník, ř0 jehož

^lj Kupujete 1NDSX právě tak pravidelně jako vychází?

Ano - 4 body

Ne - 3

Nekupuji - 1

Co to je? - C

Go ve Vás vyvolává čtení IN3EXU?

Odpor - 1 bod

Souhlas - 3

Chuí na pivo - 2

Pocity - 4

|3J Máte vzor v některém členu redakční rady INDĽXu?

Kotlík - 1,5 bodu

Babický - 1,3

Herman - 1

Hyníík - 1

Jonáš - 1

Kindl - 1

Neškudl®, - 1

Pelák - 1

Sasek - 1

Ne 5

|^| Máta styk s některou jinou redakcí?

úzký ~ 0 bodu

Intiani - 4

Jiný - 0

Žádný - 6
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6

7

Q

9

Vaše dílo bylo vydáno?

Souborně

Per partes -

V tisku nu pokrač

O bodu

0

0

Nic jseia nenapsal(a)-3

Co u Vás způsobuje nejčastěji inspiraci?

Studium 1 bod

Alkohol

Ženy

Denní tisk

3

2

4

Míváte v alkoholníp opojení okna?

Ano

Ne

2 body

3

Rozbitá

Zaařížováná

Jaký (á) jste?

Křehký (á) -

Něžný (á) 

Vznětlivý (á)- 

DřevoštSpný(á)

Máte sestru v letech

1

0

lp5 bodu

1

4

4

16 a více?

Ano

líe

3 body

0

1
Vy rosláci 7

0 Vadí Vám současný nedostatek toaletního papíru?

Vadí 0 bodu

Nedostatek čeho? 3

El

Skandál! - 1

Vzrušující - 5

Kupuji IHDEX - 6

Go říkáte ceně INEEXu?

M1ČÍE
Jde to

Luskové

Kolik stojí?

2 body

4

1

0



Pozvolna padal podvečero
- STORY

..................................... ..  •
Pouze pár posledních pichlavých paprsků probleskovalo parkem před palácem. Po 

pitoreskní pěšině procházející polem příjarně parfémovaných pampelišek pelášila 

paní Pimonová. Plný pytel proviantu plácal paní po prohnuté páteři, protože po

pruhy potřebovaly poněkud přitáhnout. Po posledních pěti přískocích postavila 

pytel před parádní portál paláce. Plíce paní Pimonové pracovaly plnou parou.

Posléze paní povstala. Popošla před portál,protože potřebovala přivolat personál 

pěti pádnými petardami pěstí. Přesná práce pravé pěsti, pronikající postupné pro

bíjeným plátováním, přivolala pajdavóho posluhu primitivního pohledu. Paní pozdra

vila. "Proč přinášíte pytel proviantu?" pravil posluha. "Pán přece potřebuje 

proviant", prohodila paní Pimonová. "Pravda, pán proviant potřebuje, protože 

palácové prase přejela předevčírem Pragovka plná písku", přitakal posluha. Pak 

povzdechl: "Pán prasečísrd plackami pohrdá". "Podivné", prohodila pani. "Prase 

přejeté Pragovkou plnou písku přece představuje perfektní pochoutkovou paštiku, 

přímo pohádkový předkrm pro panděro podobnýho padoucha panskýho", prohlásila pak 

plna pohoršení. "Položte pytel před pánův pokoj", přerušil posluha proslov paní 

Pimonové. "Pán přijde patrně pozdě, patřičně proalkoholizován, předpokládám prů

let přes položený pytel proviantu pokojem podál police přímo pod postel". Paní 

Pimonová pronesla potom pár poznámek, prooírajících problésy přechodného pracov
ního poměru, poťouchlé politiky prohnaných pravicových předáků, perspektivního 

plánování, partyzánkami prouzených plic, >sněžních převodů, praskajících podkroví, 

případně příjemně páchnoucích potravinových polotovarů. Posléze posluha přešel 

pajdaje před paní Pimonovou před portál paláce. "Pa, pa", pronesla paní předvedouc 
půvabnou poklonu. Posluha pak podal paní Pimonové pi&nisLimo pištícího pinčla. 

"Přesnídávka pro pana Pimona", podotkl pro přesné pochopení. "Podávat pouze 

pepřené při plné pintě piva", přidal předpis pro použití. Paní Pimonová popadla 

pytal, praštila posluhu přes paruku, provedla perfektní půlobrat počínaje prchat 

ppsaráckým poklusem. Prchala poznovu po pitoreskní pěšině, protínající pole prá

vě povadnuvších pampelišek. Posladní paprsky přestaly probleskovat proutí^ pěkně 

přistřiženého plotu. Přes poctivě přitažené popruhy plácal pytel pf^aí Pistonovou 

poznovu po prohnuté páteři, poněvadž pašerácky poklus přadstavuja poměrně prudká 

přískoky ...

(Podle poesy "Pojita paní po pobřeží 
pirát průliv přísně hlídá")

J.H.
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jímvé, ž® stejně dlouho 
nikdo neptal.

Čtenářka. Kamila J. z LF se ptá:
Lékaři říkají, že ticho pomáhá léčit« Pomáhá snad 
taky léčit propedél Karpíšek, když v posledním čísl© 
byl zticha.

Odpověl: Jsme rádi, že touto cestou můžeme vysvětlit Kar- 
píškovu absenci v minulém a tomto čísl®. Před koncern 
kalendářního roku byl poslán jako expert po jednotli
vých budovách s úkolem sestavit předběžný harmonogram 
oprav na rok 1972. Ještě se nevrátil.(Pozn.red.iJe sa 

j® nezvěstný i člen redakční rady A.K., a na toho se ještě

Jaroslav K.,posluchač PF se ptá:
Při předpoElednía promítání filmů kina PONPEPO byly všechny filmy opatřeny 
titulky. Při promítání v posledních dnech byly většinou dialogy překládány 
jednou osobou přímo v kině. Míra obavy, že v dubnové přehlídce PONHEPA už bu
dou promítány v originále i bez toho překládání. Co si o tom myslíte Vy?

Odpověl: Jsme informováni, že překladatelé jsou zajištěni. Zdali se při tom Stá
ní bude i promítat, to j® zatím tajemství» i pro tak vlivný časopis jako j© 
INDEX.

Metoděj X., posluchač FS so ptá:
Proč letošní Bally® Monts Carlo nejely Trabanty?

Qdpověl: Trat totiž na území vlastního Monaca vede oblastí, kds je hodně Kyší.
A práve v zimě karoserie z umělé hmoty myším nejvíc chutná.

Bronislav.B., posluchač FS se ptá:
Jaký je vlastně rozdíl mezi ČSN » Biblí?

Odpověď: Bible je mnohem starší, zejména její Starý zákon.

J.T. z© S. se ptá:
Je planeta Mars obyvatelná?

Odpovčů: Taky špatně.

SAMI PROTI BANDĚ GANGSTERŮ

V letošním 4. čísle našeho časopisu začínáme otiskovat na pokračování kriminální 
případ z přelomu století. Autor i my věříme, že vás udrží v napětí od samého 
začátku do úplného koňce, což představuje asi 17 pokračování.

* * •
Intariór: Stery, loč nepříliš udržovaný velký pokoj, nesoucí stopy stero- 

raládoneckéhb hospodaření*
V místnosti, potemělé vlivem napůl staženycn závěsů z těžkého sametu, jsou 

dva lidé: insp.v.v. Cara©lot a jeho přítel Karliček.
"C&selota", pravil přitlumeným hlasem Karlíček, stoje u knihovny plné slav

ných kriíainálních případů, vyřešených i nevyřešených, "pamatujete se ještě na pří
pad poklp-du barom Austanita ?"

"dámozřejmě, jako dnes ještě před sebou vidím tu ponurou krajinu, v® které 
poklad zmizel těsně před nosem."

"A já jsem tcä něco objevil", pravil Karlíček, ostřížím zrakem pátraje vo 
spisu.

"A oo ?"
"Jdsee tam hned", odpověděl Karlíček
"A kam ?°
"Pospěšme odtušil Karlíček a oba chvatně vyšli ze dveří a odebrali so 

saěroa k parku... /pokračování jindy /
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Tak jsem konečně opět zde« Tu práci jsem už skončily 

je to připraveno» Jo, Vy nevite co? No přece to, 

o čem se píše v odpovědi na dotaz studentky Kamily 

J» z LF na jiném místě INIEXu. Za tu dobu, co sledu

ji opět život školy jsem se dozvěděl, že od těch 

státnic techniků se pro letošní rok ještě upustilo« 

Musel bych skrývat pravé smýšlení kdybych říkal, že 

mě to nepřekvapilo« Napřed se říkalo, že se musí 

udělat všechny čtyři části státnice (to znamená - 

abych nemluvil moc učeně - rozprava nad diplomovou prací a k tomu ústní zkoušky 

ze tří předem určených předmětů) najednou, při jedné neúspěšné části že je všech

no neplatné« Pak po nějakém čase se zase říkalo, že kterákoli část se udělá,uzná 

se a bude se počítat. No a před nedávném se najednou dozvím, že se od nich úplně 

upustilo a bude obhajoba jako minulá léta» No a co se kvůli tomu nadělalo zlé 

krve, těch besed, rozčilování na jedné a naprosto konečných tvrzení na straně 

druhé.«. No, stálo to za to? Ale já to těm klukům přeju. Jsou ti "pátáci” stejně 

ale reformama dost postiženi. Nejvíc tou poslední. Každý rok jim to nějak upra

vovali. Ted na závěr jim to upravili (vlastně oficiálně zlepšili) tak, že si mo

hou dělat zkoušky ze ziay v letním semestru (nebol 90 % jich to za ten měsíc ne

stačilo), dělat paralelně semestrálky i diplomku, navštěvovat pilně přednášky 

a průběžně studovat novou látku a dělat referáty« Volný čas je pak možno plně vě

novat duševní rekreaci. Takové možnosti dřív nebyly. Já tomu moc nerozumím,už_ je 

to dost dlouho, co jsem za Rakouska studoval na Speciální škole, ale přesto še mi 

to jako uvolnění nezdá. Alespoň, že se jim ty státnice odpustily podobně jako na 

"slaboproudu" v Praze« (To vím, tam mám bráchu školníkem.)

Ale zase jsem se trochu nahlas zamyslel. No, dlouho jsem se už neozval, 

muselo to ven. Tak se mějte dobře, učte se poctivě od prvního ročníku, dělejte 

všechno za 1 a sbírejte pilně vědomosti, aby Vás až přijdete do pátého ročníku - 

lépe do posledního - nemohlo nic překvapit.

Váš propadel Karpíšek 

právž na Hady ni S 

Divíte se, že pro letošní Majáles byla 
zvolena právě Rady ně ?
Nic se nedivte. Letos slavíme zaokrou
hlené 44.výročí posledního Majálesu 
staré éry v Plzni, který se konal právě 
v tomto ronantickés prostředí.



z 
ČERNÉ 

KRONIKY...

čtenářka M.V. z J. četla cestou z práce 3očíslo 
INDEXu a při přecházení kluzké vozovky upadla« 
M.V. utrpěla vcelku jen menší oděrky. Skoda na 
vozovce je značná.

Posluchač V.ročo FS VŠSE J«T. ze S., majitel 
staršího vozu Volkswagen se vracel z města S. 
z návštěvy rodiči, u kterých si byl pro peníz®. 
V jedná z© zatáček poblíž Plzně přední kola je- 
hq vozu narazila na tělo opilého J.S« Při sráž
ce se o přimrzlého J.S. podvozek vozu zarazil 
a karoserie i s J.T. pokračovala v pohybu. Oba 
(karosaria i J.T«) značnou rychlostí vlétli do 
lesa, kde porazili několik vzrostlých stromů 
(některé karoserie a některé J«T«)• Podvozek 
vozu se nárazem o J.S. značně deformoval a karo

serie získala tvar dětské harmoniky (foukací). J.T. i J.S. se těší značné oblibě 
obsluhujícího personálu v jedné z nemocnic města Plzně a jejich zdravotní stav se 
po několika transplantacích rapidně zlepšuje«

K zajímavému případu došlo v soukromém bytě ve Veleslavínově ulici. Majitel bytu 
MUC A.Ko telefonoval na záchrannou stanici, že byl při jednom ze svých pokusů po
kousán bílými soškami. Rýchlo přispěchavší lékaři od záchranné služby však našli 
v bytě do bezvědomí mezitím upadnuvšího A.K. a kolem něj spoustu prázdných lahví 
nejčastěji s nápisem RUM« A.K« byl skutečně ohryzán, zejména na měkčích partiích 
svého tela. Ani po důkladné prohlídce celého bytu však ani jedna z® zmíněných b£- 
lých myček nalezena nebyla« Touto záhadou všedního večera se nyní zabývá řada vě
deckých kapacit« A.K» je už. mimo nebezpečí a pomalu opět zarůstá.

4 -.20 bodů: Jete dosud málo zralý (á) a pro redakční radu málo houževnatý(á)« 
Nicméně plody své práce nám posílejte k posouzení. je třeba 
doporučíme jiným» méně známým časopisům«

20,5-33 bodů: Moc píjáte!

34-42,3 bodů: Jestliže v najbližší době máte dostat osobní vůz, máte-li vlivné 
známé v papírnách Zd.Nejedlého ve Větřní, umíte-li eventuálně 
vnutit zákazníkovi požadujímu kanárka starého psa, kterému jst© 
pro oživení do tlasy nalil(a) hlt kofexu - pak posilte naše řady«

43 - 51 bodů: Neváhejte a přijäte do redakce INDEXu, jste očekáván(a), nebol 
máte všechny vlastnosti, které jsou třeba k tomu, abyste byl(a) 
hybnou pákou ve vydávání studentského časopisu a zvláště pak 
Majálesového čísla.

o o o o O O O
Víte, že na technice se pohybuje ještě řádově 
několik posledních přihlášek na studentské 
předplatné do divadla J.K.Týla ? Sleva činí 
35 až 40 procent z ceny a předplatné je možno 
uhradit v® dvou splátkách, z nichž první s© vy- 
žadujs až teprve po polovině sezóny. Bližší 
info rafice‘podá promptně Karel Palák z SV.
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INFORMAČNÍ PŘÍLOHA INDEXU K AKTUALITÁM JE HNUTÍ

NÁZORY PRAŽSKÉHO VYSOKOŠKOLSKÉHO OBVC2 Vť- jU IVOT)

Na -ascdéní 707 16.února byly rľ< dložony * ' y komise pro přípravu 
struk*’ ry ~ nu nnk -ú uxganizace. Komise dosp Ola k tr.— možným způsobím organi
zování student:

1. V ráuci ČSN a razným stupref volnosti
2. Sam^STatná studentská organizace
3. Studentské samosrrávy
První způseb jc wkľ ídán jak? foderalizaoe se zdůrazněním nutnosti své 

právnosti a samosta^éh' re:hodování najvyšších studentsky.h. organu. I UV C3M 
se svou Vysokoškolskou ?ado-u ?e snaží předložit studentům tuto vějičku, byt ■' ně
co mírněji formulovanou, Na současný stav se r/kd- veřej.':? neodvolává. Prse svou 
zdánlivou přitažlivost je vsak právě tato forma nejméně schůená a prakticky ne
dostupná. Důvod: o federalizaci• resu. diferenciaci se mluví již od roku 1962, 
tj. přes dva sjezdy CSU a zatím se ,iáx z ní nedostalo víc než sliby.

Samostatná studentská «rgřuíizace by byla, řešením nejžádanějším,- Buč by se 
mohlo vyjít z existuji cica f fcul.ních organizací a VOV, nad kterými by stál vo
lený centrální orgán, neba uačít stavět organizaci od zaetiku, bez návaznosti na 
předchozí fnrp. První 'äľ’.írta by m.'hla uplatnit jednotu a akcesch-pn-st organi
zace vysokoškoláků již v "kamžiku jejíh' zr^du- druhá by zaručila, že so do nové 
organizace studentů nedostane to špatné, čin CSM za ta léta infikoval práci na
šich orgánů a jejich aparát, Jakákoliv varianta samostatné --rganizace však nará
ží na současná zákonná omezení i na připravovaný st ■ lk~vý zákon. Nezdá se proto, 
že by bylo možné v současné době vytvořit samostatná studentskou organizaci.

Studentské samosprávy se trmut" problému vyhýbají a zároveň neuzavírají 
cestu k vývoji- 'Vychází z biu. že výběrová -rganizace nemůže hovořit za své ne
členy a nemá proto právo zastupovat všechny studenty. Partnerem vedení školy pro
to. nemůže být ŠS7, ale orgán vzniklý hlasováním všech studentů škoľy. Průkaz ami 
studenta je index! Tato Akademická radní m3.Ž3~ú'ung'vat--jek* studentské uáhfíXi—___  
je zde základ možnosti spojení absolventů o materskou fakultou.- které nár. dnes 
schází, spolků (na VŠCHT tu býval SPICL?) zmizí problémy koleji ích rad, ktere 
jsou přece již dnes voleny všemi oyvate Li káleje a musí se přitom pod-izrvat 
orgánům ČSM. P-dr^bně proprac-van'-u versi své samosprávy před’ ožili zástupci 
filosofie- Kr'cě přesného vymezení vnitřní eh funkeí je v ní r ipraveua i návaz 
ná struktura Akademické i ady KU a Feueraue akademických studentských rad ČSSH, 
která by zastupovala studency na úrovni JK a statui Návrh nevylučuje současnou 
existenci dobrovolných organizací. ČSM y na škole v-hl existovat v míře jaké 
je toho schpen a kandidovat ve v^lbácn d' studentské samosprávy své zástupce.

K tomuto návrhu se přikl-áréxi ? i oferující jako k šíastné syntéze potřeb 
a možností. Nechává představitele 17 ÍSĽ j jich křečovité snaze, aby tedy doká
zali, že jejich organizace může pro =;- ..d >ní„r née« znamenat a zároveň bez odkladu 
řeší preblémy studentů silami štuc :n- ’ s u:-; ■’ . Dává zároveň uplatnění '■dbnrářským 
potřebám studentů - které jiné vrslv/ .7j..;. ' , nepociťují - možnost navázat na 
tradici oborových sdružení, V ne sleLuí i samospráva není ciganizace- k+e- 
rou by musel někdo povolovat, n' yox. rrelu vyL:' je součoanéuu vysř’k'Školskému 
zákonu, který hovoří záskepeo' :.h se ;d n+á nik-li v • číM.

Na základě nřv.u-e. u: refc.rútd rculv clc plenum VC7 poskytnout fakultám 
do konce února ~ -dr 'bis p c klid-vó materie.Jy a poměřit fakultní výbory uspořádá
ním diskuse ■ budou, i rg-.L?.;''-nci studentů, Diozv.su musí přeběhnout v měsíci břez
nu a bude zakončena vše bocnyn hlase-váním, k^-ré rč.., j:kou form,, organizace si 
která fakulta zv”lí- V -. Ůli dubna bude následovat- pražská vys-kočk.-i ?ká konfe
rence, posunuté, pr; poswu ?í xeferenia také .- měsíc proti původníma termín?.. Na 
ní se dozvíme jalcý příklad áá 35 ti&íc pražských vysokoškoláků svým kolegům 
v ostatních městech v

Diozv.su


AKADEMICKÁ RADA NA FILOSOFII

Veřejná plenární schůze fakultní organizace GSM na f 't osčf i ;ké f. k:' 
University Karlevy v Praze se dne 28.úncra vzdala svého práva za? ' •povát / 
ny studenty fakulty ve prospěch Akademické rady studentů (ARS) ja’1 ? crgáo fm- 
dentské samosprávy.

První veřejné zasedání Akademické rady studentů, které na schůzi b:.-- 
prcstředně navázalo, zvalilo mj. pracovní předsednictvo a kómise pro vyprar ”á- 
ní statutu a jednacího řádu rady.

Zdůvodnění ke vzniku studentské samospráv;’ vyjadřuje mj. přesvědčení, že 
každý posluchač musí mít právo vyjadřovat k problémům života fakulty, aí jde 
o problény’ správní, studijní či politické. Studentská samospráva je no živ;tě 
fakulty podle něj nejvhodnější formou účasti všech studentů.

Poukazuje též na to, že studentijako sociální skupina nemají m^žnoet 
prosazovat své zájmy a požadavky jinak, než prostřednictvím organizace GSM. 
'Nemáme nic proti ČSM jako výběrové organizaci, která by hájila zájmy a prorr 
vala názory svých členů - konstatuje zdůvodnění. Není však možné, aby si j ľ 
koĽ dobrovolná organizace neesobovala právo jednat za ty občany, v tomto př .' 
dé studenty, kteří nejsou jejími členy."

Požadavek posluchačů, aby Akademická rada studentů byla urtóva jfr : o- 
prezentativní orgán posluchačů filosofické fakulty, podpořila svým ’’onerei 
celofakultní plenární schůze KSČ.

STULENI! NOVINÁŘSTVÍ NÁSLEDUJÍ
Na fakultě osvěty a novinářství UK se dne 4.března vzdala fakult
ní organizace ČSM svých monopolních práv zastupovat všechny s ’. j- 
denty fakulty. Nadále bude na fakultě hájit zájmy jen svých čle
nů, kterých je dnes na fakultě asi 35. Po týdenní vol tni i -va,, i 
si studenti zvolí své představitele do akademické rady studiert/ 
Volit i kandidovat ná právo každý majitel indexu denního strhla.

STRAHOV NENÍ VYŘEŠEN
Vysokoškolský výbor KSČ v Praze žádá předsednictvo UV KSČ,aby vy
vinulo iniciativu vedoucí ke končnému, spravedlivému a veřejnos
ti přijatelnému uzavření strahovských událostí. Žádá o prošetře
ní postupu a odpovědnosti ministerstva vnitra, generálního proku
rátora a příslušných pracovníků stranického a státního aparátu, 
kteří se zúčastnili a odpovídají za zákrok VB, za způsob prošetřo
vání a za informování veřejnosti o událostech na Strahově. V^'or 
požaduje uveřejnit jména viníků, a to zejména těch, kteří odpoví
dají za zákrok VB, a současně zveřejnit provedená kádrová i at- 
ní opatření.

ZE STANOVISKA MĚSTSKÉHO VÝBORU ČSM V PLZNI:
Plénum MěV jednalo 6.března; ve svém stanovisku kritizuje pomalo” 
realizaci závěrů V.sjezdu ČSM zejména v oblasti obsahevé diferen
ciace práce Svazu, dále kritizuje některé funkcionáře ÚV OSM, zejm. 
jeho předsedu s.Zavadila, že ve svých posledních vystoupeních po
rušili závěry V.sjezdu. Názor pléna MěV ČSM v Plzni je, že ty vito 
soudruzi měli být odvoláni ze svých funkcí. V případě, že bude do
cházet k nerespektování dokumentů V.sjezdu, bude MěV prosazovat 
svolání mimořádného sjezdu.


